

## Grøndals Sogn

### Referat af menighedsrådsmødet tirsdag d. 13. august 2024 kl. 17.00

Deltagere	Klaus Berg, Birgit Stubkjær, Jytte Lindholt, Marianne Weikop, Mette Pautsch, Winnie Berndtson, Anne Ramm, Niels Olsen ( <i>først kl. 19</i> ), Margareth Hvidager, Tine Vængtoft Kristensen, Ulla Toft, Carina Gosmer Andersen, Ursula Maegaard (referent)
Fraværende	Kirsten Jørgensen, Inger Turner, Jette Paulisen, Lisbeth Nielsen, Per Thomsen (medarb.rep)
<b>Kl. 17.00 – 18.45</b> <b>Tema: Drøftelse af aktiviteter i Grøndalskirken forud for budget 2025</b>	Der blev gennemført en workshop ved mødet for at se på, hvad vi har af aktiviteter, og hvordan vi bruger vores midler i prioriteringen af de enkelte aktiviteter.  Winnie tog referat og vender tilbage med en opfølgning herpå.
<b>Kl. 18.45 – 19.00</b>	<b>Pause</b>
<b>Kl. 19.00</b>	<b>Ordinært menighedsrådsmøde</b>
Indledning ved præst	Ingen indledning v. præst denne gang
<b>Dagsorden:</b>	<b>Beslutninger/drøftelser:</b>
<b>1. Godkendelse af dagsordenen</b>	Dagsordenen blev godkendt
<b>2. Bordet rundt</b>	<p>Birgit:</p> <ul style="list-style-type: none"><li>- Menighedsplejen har haft en række sommerudflugter, som alle er gået godt. Den næste er fredag d. 16/8 i præsteboligen.</li><li>- Henviser til det nye kirkeblad, hvor der er mange aktiviteter i.</li></ul> <p>Anne: Der har været afholdt MUS-samtaler, som der vil blive fulgt op på (senest i oktober).</p> <p>Margareth: nævnte, at hun har set mursejlere på sin ferie, og vi ser generelt frem til, at der skal flytte fugle ind hos os.</p> <p>Ulla: Det har været en stille sommer i kirken, hvor der bl.a. er gået seks uger uden bisættelser. Men nu er der begyndt at komme handlinger igen, navnlig mange dåb.</p> <p>Carina: bemærker, at det nye kirkeblad er kommet.</p> <p>Mette:</p> <ul style="list-style-type: none"><li>- Køkkenreoveringen er godt i gang. Nedrivningen skete i sidste uge, og nu er man i gang med at bygge op.</li><li>- Der er afholdt møde med Høytrup og Clemmensen, der har lavet kirkens lysinstallationer. Der har lovet at bringe manglerne i orden. Der skal investeres i en ny iPad, der passer bedre til kirkens system.</li><li>- Motorværnstavlen har fået et tilsyn, ifm. at klokkeingningen ikke virkede. Resultat heraf er, at den gamle tavle bør udskiftes af hensyn til sikkerheden. Det er sat i gang.</li></ul>

	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Organist og sangere har længe ønsket akustikforbedring i deres øveværelse. Det er aftalt, at der skal opsættes akustikværn. Eftersom der også er akustikproblemer på Carinas kontor, tages dette også med i projektet.</li> <li>- De tegl, der ligger på kirkens tag, produceres ikke længere. Derfor har vi fået en mindre leverance af stenene, som vi kan have liggende i reserve.</li> <li>- Mursejlerkaldet er pt. slukket, da fuglene er fløjet væk på træk.</li> </ul> <p>Winnie:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Mursejlerprojektets kontaktperson, Jesper Toft, har oplyst en rimelig pris for installationen af kaldet.</li> <li>- Forpladsens afregning er faldet på plads. Vi har brugt mere end det, vi søgte om, men mindre end de anlægsmidler, vi har sat af til projektet, så økonomien er helt fin. Dette er endnu et i en række af anlægsprojekter i kirken, der er gået godt.</li> </ul>
<p><b>3. Nyt fra udvalg</b></p> <p>a. Kommunikationsudvalg</p> <p>b. Liturgiudvalg (dvale)</p> <p>c. <b>Kollekt</b></p> <p>d. Alsang</p> <p>e. Grøn Kirke-udvalg</p> <p>f. <b>Festudvalg</b></p> <p>g. <b>Jubilæumsudvalg</b></p> <p>h. <b>Valgudvalg</b></p>	<p><b>Kollektudvalget:</b> Tine oplyser, at Selma Ravn fra DSUK giver sit foredrag til fredagscafeen d. 29/11 gratis, fordi vi samler kollekt til dem.</p> <p><b>Festudvalget</b> har sendt invitationer til sommerfesten den 23/8 ud - og gensender dem igen snarest for at minde om arrangementet. Der efterlyses flere tilmeldinger.</p> <p><b>Jubilæumsudvalget</b> vil snart træde sammen om et møde.</p> <p><b>Valgudvalget</b> holder øje med, at vi overholder alle tidsfrister ifm. valgbehandlingen den 17/9.</p> <p>Af realiserede tiltag kan nævnes:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Der oplyses om valget i meddelelserne hver søndag frem til valget (har været med i meddelelserne siden 14/7)</li> <li>- Der ligger oplysninger om valget på hjemmesiden</li> <li>- I kirkebladet er der omtale om selve valget samt en tekst om MR's arbejde</li> </ul> <p>Af kommende tiltag kan nævnes:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Der kommer en fællesannonce i Lokalavisen i fællesskab med de fire Vanløsekirker inden den 20/8</li> <li>- Der kommer en flyer og plakat specifikt for Grøndalskirken.</li> <li>- Det kommer på facebook</li> </ul> <p>Derudover kan nævnes:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Vi har registreret et ønske om, at stiftet skal indtaste vores oplysninger efter valget.</li> <li>- Valglisten kommer en uges tid før valget og printes ud.</li> <li>- Ved valgforsamlingen skal der udnævnes en dirigent og følges en fastlagt dagsorden. Der gives også en status over MR's arbejde.</li> </ul>
<p><b>4. Forslag om indkøb af et antal eksemplarer af højskolesangbogen til brug i kirken</b></p>	<p>For at imødekomme ønsket om at indkøbe et antal af hhv. Højskolesangbogen og '100 Salmer' til kirken er det aftalt, at der kan købes nye bøger inden for en ramme af 25.000 kr.</p>
<p><b>5. Regnskab 2. kvartal 2024 - se bilag</b></p>	<p>Halvårsregnskabet er blevet forelagt og godkendt.</p>

<b>6. Evt.</b>	Jan minder om, at han tilbage i maj måned har påpeget mangler mht. fremlæggelsen af regnskabet for menigheden. Det vil nu blive undersøgt, hvordan det skal håndteres fremadrettet, og vi følger op på punktet ved næste møde.

**Mødet sluttede kl. 19.45**

**NB: Underskriftbladet fra dette møde er ikke komplet, og det rundsendes derfor ved næste møde, så alle dem, der var til stede, kan underskrive.**

**Kommende menighedsrådsmøder:**

17/9 Valgforsamling (kl. 19.00) + Menighedsrådsmøde (kl. 20.00)

8/10

12/11

10/12